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Protokoll från möte med Säveåns vattenråd  

Tid: 3 maj 2024, kl. 09:00-12:00 

Plats: Göteborgsregionen (GR) och digitalt via Teams 

Närvarande ledamöter: 

Mikaela Engström (M)   Vårgårda kommun, Ordf. 

Karl-Eric Nilsson (C)   Borås stad 

Sanna Olsson    Alingsås kommun 

Gunilla Rådman    Lerums kommun 

Hadar Kronberg (M)   Partille kommun 

Martina Wetterlund   Partille kommun 

Kristian Peders (KD)   Göteborgs stad 

Josefine Evertsson   Göteborgs stad 

Stefan Bydén    Naturskyddsföreningen Alingsås 

Cecilia Lack    SKF Sverige AB 

Närvarande ersättare: 

Camilla Funke    Vårgårda kommun 

Ellen Walleij (S)    Partille kommun 

Per-Erik Jacobsen   Sportfiskarna 

Övriga deltagare: 

Daniela Figueroa    Länsstyrelsen Västra Götaland, Kontaktperson 

Monica Dahlberg    Göteborgsregionen (GR), Sekreterare 

Diego Velasquez    Göteborgsregionen (GR), Åtgärdssamordnare 

Johan Andersson   WaterCircle AB, Åtgärdssamordnare 

Jonathan Bark    WaterCircle AB, Åtgärdssamordnare 

Tobias Helsén    Sportfiskarna, Åtgärdssamordnare 

.................................................................................................................................... 

Dagordning 

1. Mötet öppnas 

Ordföranden Mikaela Engström öppnar mötet 

2. Godkännande av dagordningen 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna dagordningen. 
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3. Föregående mötes protokoll 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna föregående mötes protokoll. Protokollet läggs till handlingarna. 

4. Val av justerare 

Vattenrådet beslutade 

att utse Daniela Figueroa till att jämte ordföranden Mikaela Engström justera protokollet. 

5. Meddelanden 

Inga meddelanden lämnades. 

6. Presentation – Vattenkvalitet inom Säveåns avrinningsområde och koppling till 

miljökvalitetsnormerna (MKN), Daniela Figueroa, Länsstyrelsen Västra Götalands 

län 

Danielas presentation bifogas protokollet. 

Förklaring: 

oklassad=ej behov av åtgärder 

ej klassad=saknas underlag för klassning 

Vattenrådet beslutade 

att anteckna lämnad information till protokollet 

7. Kraftverken informerar  

Information lämnad via mail då representant inte kunde närvara vid detta möte: 

Fortfarande höga flöden i Säveån, Mjörn är drygt 40cm över medelvattennivån. 

Flödet i Floda är idag (2024-05-03) 40 m3/s. 

Styrelsen har tagit beslut på att vi skall bygga fiskvägen i Floda, den skall vara klar under 

oktober 2024. 

Även tappningsstrategier är klara för upp och ner vandrande fisk. 

Vattenrådet beslutade 

att anteckna lämnad information till protokollet 

8. Information från åtgärdssamordnarna 

Rapport från åtgärdssamordnarna om vad som gjorts sedan sist 

• Har beviljats nästan 400 000 kr i LOVA-medel för biotopkartering av Säveån med biflöden. 

Under 2024 avser Säveåns åtgärdssamordnare (via Säveåns vattenråd) att biotopkartera 

Säveåns huvudfåra tillsammans med 8 tillrinnande vattenförekomster, totalt 146 km. Detta 

med den nya biotopkarteringsmetoden för att kartlägga hydromorfologin i vattenförekomsterna 

och för att se över åtgärdsbehovet. Några utav vattendragen har inventerats med diverse olika 

metoder tidigare men inget finns inlagt i Biotopkarteringsdatabasen. Exempelvis har Brodals-

bäcken karterats med gamla metoden tidigare men bara upp till delningen ca 2 km uppströms 

mynningen i Säveån. Säveåns huvudfåra har också karterats med gamla metodiken. 
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Inom projektet kommer lokaler inom följande vattendrag att biotopkarteras: 

Brodalsbäcken, Säveån (flera vattenförekomster), Svartån, Rölsbäcken, Gräddån, Torvån, 

Myresjöån, Hestraån, Mellbyån och Kyllingsån. 

• Ansökan är på gång för våtmarker. 

• Har haft kommunmöten med alla kommuner utom Partille och Göteborg. Viktigt få träffa 

kommunerna för att få reda på vad de vill arbeta med för typ av åtgärder.  

• Ska träffa markägare i Lerum. 

• Fortsatt dialog med Lexby gård. 

• Ev kommer något att göras hos SKF. 

Andra planer: Kvibergsbäcken (kontakt med Emil Nilsson (Stadsmiljö Göteborg)), Säven (SNF 

Borås), fortsätta med planerna för dammar vid Mellbyån. 

Utlysning från Jordbruksverket: Vattenvårdsplaner i avrinningsområden 

Har fått besked om att vår ansökan ligger bra till men att den ska kompletteras med vissa 

uppgifter.  

Vattenrådet beslutade 

att anteckna lämnad information till protokollet 

9. Remiss: Lokala åtgärdsprogram för Göteborg (Säveåns ARO)  

Säveåns vattenråd har beretts möjlighet att yttra sig över rubricerad remiss. Svar ska vara 

Miljöförvaltningen tillhanda senast 7 juni men vattenrådet har fått förlängd remisstid till den 14 

juni (nästa möte för vattenrådet är då). 

Synpunkter på förslaget ska in till Monica senast 31 maj för att hon ska hinna sammanställa 

ett förslag till yttrande som skickas ut inför nästkommande möte. 

10. Förfrågan från biolog Håkan Björklund om vattenrådet vill lägga upp länk till film 

om havsnejonöga på vattenrådets hemsida.  

Har inkommit förfrågan från biolog Håkan Björklund (http://hakanbjorklund.com/Start/) att 

lägga upp länk till film https://www.youtube.com/watch?v=ug5xSXch-hs&t=905sS om 

havsnejonöga på vattenrådets hemsida. 

Vattenrådet godkände att länk till filmen läggs upp, detta är sedan mötet utfört. 

11. Aktiviteter/projekt för vattenrådet  

o Hur har det gått kring projektet att rensa bort jättebalsamin utmed ån? Ska göras innan de 

hinner sätta frö. Josefine som i höstas tog vid med sig en fråga från naturförvaltaren för 

Säveån i Göteborg om möjligheten att göra en gemensam insats för kommunerna längs 

Säveån med inventering/bekämpning av jättebalsamin har inte hört något mer.  

12. Bordet runt - Information och reflektion från vattenrådets representanter om vad 

som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som berör Göta älvs ARO 

(Stående punkt) 

Bra om deltagande representanter i anslutning till respektive möte alltid skriver till Monica och 

med några rader sammanfattar till anteckningarna det man informerat om. 

https://jordbruksverket.se/stod/innovation-kompetensutveckling-och-samarbeten/utlysningar-och-upphandlingar/vattenvardsplaner-i-avrinningsomraden
http://hakanbjorklund.com/Start/
https://www.youtube.com/watch?v=ug5xSXch-hs&t=905sS
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GR: 

Monica informerade om att: 

- Det ska släppas ut störar i Göta älv från Fästningsholmen i Kungälv den 18 juni kl. 11:00. 

Save the date - inbjudan kommer. 

- GR kommer att bjuda in kommunerna till en vattendag den 9 oktober. Inbjuda utskickad till 

kommunrepresentanterna i vattenråden 

Göteborgs stad: 

Josefine informerar om att: 

- Göteborgs lokala åtgärdsprogram ju nu har skickats ut på remiss till vattenråden. Blir 

sedan arbete med att sammanställa inkomna synpunkter. 

- Kommer att få förstärkning inom vattenfrågorna då Steffi Gottschalk (nu på Lst) kommer 

att börja på Miljöförvaltningen. 

Lerums kommun: 

Gunilla informerar om att: 

- Arbetet med att ta fram grönblå plan pågår för fullt i kommunen.  

- Eftersom Säveån rinner genom kommunen och stor del av dagvattnet slutligen når dit så 

kan det vara intressant att informera om att vi i samband med tillsyn enligt miljöbalken 

börjat att ta upp frågan om vilken beredskap verksamheterna behöver ha för att förhindra 

att effekter av klimatförändringar kan orsaka utsläpp av miljöfarliga ämnen till vatten.  Vi 

arbetar också i ett regionalt samverkansprojekt (Miljösamverkan Väst) där vi i samband 

tillsynsbesök går igenom ett underlag för att sedan kunna bedöma när det är motiverat ur 

miljösynpunkt att ta fram släckvattenutredningar. Syftet med dem är de ska bidra till att 

utsläppen till vatten och grundvatten blir så små som möjligt vid eventuell brand.  

Alingsås kommun: 

Sanna informerar om att: 

- Har haft ett bra möte med åtgärdssamordnarna. 

- Diskuterar hur man ska gå vidare med dammarna vid Mellbyån. 

- Arbetar med känslighetsklassning av de mindre vattendragen (de som inte är 

vattenförekomster). 

- Sanna kommer inom kort att gå på föräldraledighet. Rekrytering av ersättare pågår. 

Thomas som är sannas ersättare går in tillsvidare. 

Partille kommun: 

Hadar informerar om att: 

- Bygge av bro i Jonsered har påbörjats. Bygget kapslas in för att skydda ån.  

- VA-enheten arbetar med en vattentjänstplan. 

- Kommunen arbetar för centrumutveckling vid Säveån. 

Länsstyrelsen: 

Daniela informerar om att: 

- Länsstyrelsen bjuder in till ett digitalt möte om ”Kommunernas roll i arbetet för bättre 

vatten inom vattenförvaltningen” den 4 juni kl. 13-15.  

Målgruppen är förtroendevalda i distriktets kommuner.  

Anmälan senast 29 maj Länk. 

 

 

https://www.vattenmyndigheterna.se/kalenderhandelser/franordtillhandlingmoteomkommunensrollivattenforvaltningen.5.c08aeb518eead45a41a844.html
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Vårgårda kommun: 

Mikaela informerar om att: 

- Arbete pågår med en damm för rening av läkemedelsrester efter reningsverket. 

- Tar fram en miljöstrategi där ett delområde är biologisk mångfald. Planer på att åtgärda 

våtmarker.  

- Ska ha workshop med klimatanpassningsgrupp. 

SKF: 

Cecilia informerar om att: 

- Hon har haft möte med åtgärdssamordnarna. Ska försöka få till någon åtgärd på SKF:s 

mark. 

Borås: 

Karl-Eric informerar om att: 

- Karl-Eric informerar om att Det fortfarande finns en vakans efter Matilda Chocron som 

slutat. Det är ännu inte klart vem som ersätter henne i vattenrådet. Kjell går in som 

hennes ersättare under tiden. 

Naturskyddsföreningen: 

Stefan Bydén (SNF Alingsås) informerar om att:  

- Man ska ha en vattendragsvandring mellan Stenkullen och Floda. 

- Har lagt sten i omlöp. 

- Flaggar för att SMHI:s Vattewebb inte verkar stämma gällande åns flöden soch fungerar 

därför inte att använda för transportberäkningar. 

- Uppmanar åtgärdssamordnarna att gärna kontakta honom om det finns några frågor 

gällande dammarna vid Mellbyån. 

13. Hemsidan www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad (Stående punkt) 

Listan över vattenrådets representanter uppdateras med Camilla Funke (Vårgårda) och Kristian 

Peders (Göteborg). 

Finns ytterligare synpunkter/förslag till ändringar/kompletteringar så lämnas de till Monica. 

14. Övriga frågor 

Inga övriga frågor togs upp. 

15. Nästa möte med Säveåns vattenråd 

Fredagen den 14 juni kl. 9-12 på GR (Anders personsgatan 8 i Göteborg)  

Fredagen den 20 september kl. 9 besöker vi Floda kraftverk, sedan möte. 

 

 

Antecknat av: 

Monica Dahlberg  

https://www.smhi.se/data/hydrologi/vattenwebb
http://www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad


Monica Dahlberg

Från: Mikaela Engström <mikaela.engstrom@vargarda.se>
Skickat: den 14 juni 2024 09:02
Till: Monica Dahlberg
Ämne: Sv: PÅMINNELSE - Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 3 

maj 2024
Bifogade filer: image001.png

  
Justeras härmed! 
  
  
Ha det fint! 
  
Bästa hälsningar 
Mikaela Engström 
Gruppledare Moderaterna 
Ordförande Samhällsbyggnadsutskottet 
Ordförande Vårgårda Bostäder AB 
Telefon: 0733935535 
Mail: mikaela.engstrom@vargarda.se  

Från: Monica Dahlberg <Monica.Dahlberg@goteborgsregionen.se>  
Skickat: den 29 maj 2024 10:09 
Till: Mikaela Engström (Vårgårda) <mikaela.engstrom@vargarda.se>; Figueroa Daniela 
<daniela.figueroa@lansstyrelsen.se> 
Ämne: PÅMINNELSE - Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 3 maj 2024 
  
Hej Mikaela och Daniela!! 
  
Översänder protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 3 maj 2024 för justering. 
  
Det går bra att justera genom att ”Svara alla” på detta mail 
  
  
Ha det så bra   
Monica 
  
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 
 
Monica Dahlberg 
Regionplanerare med fokus på vattenvård 
Göteborgsregionen (GR)  
Miljö och samhällsbyggnad 
Telefon: 031-335 54 79 
www.goteborgsregionen.se 
Samverkan gör skillnad – en interaktiv berättelse från Göteborgsregionen 
 
Bohuskustens vattenvårdsförbund www.bvvf.se 
Göta älvs vattenvårdsförbund www.gotaalvvvf.org 
Vattenråd för Göta älv, Mölndalsån & Säveån www.vattenradivast.se  



Monica Dahlberg

Från: Figueroa Daniela <daniela.figueroa@lansstyrelsen.se>
Skickat: den 29 maj 2024 11:19
Till: Monica Dahlberg; Mikaela Engström (Vårgårda)
Ämne: Sv: PÅMINNELSE - Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 3 

maj 2024

Hej, 
 
Jag har kollat genom och tycker att den fullständig och det stämmer med det vi samtalat på mötet. Bra jobbat! 
 
Vänligen 
 
Daniela Figueroa 
Vattenförvaltningshandläggare 
Enheten för vattenmiljö 
Länsstyrelsen Västra Götaland 
403 40 Göteborg 
  
010-224 41 86  
  
Växel 010-224 40 00 
vastragotaland@lansstyrelsen.se 
lansstyrelsen.se/vastragotaland  
 

Från: Monica Dahlberg <Monica.Dahlberg@goteborgsregionen.se>  
Skickat: den 29 maj 2024 10:09 
Till: Mikaela Engström (Vårgårda) <mikaela.engstrom@vargarda.se>; Figueroa Daniela 
<daniela.figueroa@lansstyrelsen.se> 
Ämne: PÅMINNELSE - Justering av protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 3 maj 2024 
 
Hej Mikaela och Daniela!! 
  
Översänder protokoll från möte med Säveåns vattenråd den 3 maj 2024 för justering. 
 
Det går bra att justera genom att ”Svara alla” på detta mail 
  
  
Ha det så bra   
Monica 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 
 
Monica Dahlberg 
Regionplanerare med fokus på vattenvård 
Göteborgsregionen (GR)  
Miljö och samhällsbyggnad 
Telefon: 031-335 54 79 
www.goteborgsregionen.se 
Samverkan gör skillnad – en interaktiv berättelse från Göteborgsregionen 
 
Bohuskustens vattenvårdsförbund www.bvvf.se 
Göta älvs vattenvårdsförbund www.gotaalvvvf.org 
Vattenråd för Göta älv, Mölndalsån & Säveån www.vattenradivast.se  
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